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1. Beslutningsresumé 
 
Ad 2. HoAMU står bag at SDU HR Arbejdsmiljø og Udvikling procesunderstøtter aftaleforløb i de tre enheder, der 
har fået tilbudt og accepteret i alt 4 aftaleforløb, også med henblik på at der indsamles/opbygges erfaringer med 
god praksis i aftaleforløb. 
 
Ad 3. HoAMU tager til efterretning, at HoAMU med ny organisering af den samlede portefølje af centrale studen-
terrettede undersøgelser på SDU ikke længere har en opgave i forhold til afvikling af Studiemiljøundersøgelsen. 
 
Ad 4. HoAMU besluttede, at følgende opmærksomhedspunkter bør tages ind i det kommende års arbejdsmiljø-
arbejde: 

- Fokus på yngre forskeres trivsel, herunder hvordan styrkes deres arbejdsfællesskab og tilknytning på 
arbejdspladsen. 

- Ergonomiske udfordringer ved hjemmearbejde, herunder udstyr til hjemmearbejdspladsen. Dette skal 
ske i sammenhæng med SDU’s arbejde omkring ’Den Fleksible Arbejdsplads’ og med opmærksomhed 
på lovgivningsmæssige rammer for hjemmearbejde 

- Forebyggende indsatser omkring ulykker, herunder opmærksomhed ifm. nybyggeri/nyindretning 
- Genstart af beredskabsøvelser efter corona i sammenhæng med opdatering af eksisterende bered-

skabskoncept.  
 
Ad 4.1 HoAMU ønsker fokus på følgende ift. kompetenceudvikling/arbejdsmiljøuddannelse i 2022: 

- Universiteternes årlige arbejdsmiljøkonference 
- Kompetenceudvikling indenfor psykisk arbejdsmiljø 

o Stress 
o Konflikthåndtering 
o Krænkende adfærd, herunder mobning 

- Kompetenceudvikling ift. arbejdsmiljø og distancearbejde (psykisk og fysisk) 
- Øvrige (lokale) kompetenceudviklingsbehov fx: 

o Risikovurdering 
o Laboratorier 
o Kemi 
o Arbejdsmiljøledelse 
o Førstehjælp 
o Kollegastøtte/fælles ansvar for det gode arbejdsmiljø 
o Krisehjælp 
o Sikkerhed ifm. feltarbejde 

 
Ad 5. HoAMU besluttede, at lokalaftalen evalueres og opdateres. 
 

2. Arbejdstilsynet afslutning på grundtilsyn ved SDU 
 
Arbejdstilsynet deltog i Hovedarbejdsmiljøudvalgets møde som afslutning på det samlede grundtilsyn ved SDU. 
Her fortalte Arbejdstilsynet mere om baggrunden for de reaktioner der er blevet givet i forbindelse med tilsynene. 
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Arbejdstilsynet indledte deres tilsyn i november med møde i Fakultetsarbejdsmiljøudvalgene samt Fællesadmini-
strationens arbejdsmiljø. Herefter har Arbejdstilsynet besøgt en række enheder i februar måned; 

- Mads Clausen Instituttet, Sønderborg 
- Institut for Mekanik og Elektronik, Sønderborg 
- Institut for Grøn Teknologi, Odense 
- Mærsk Mc-Kinney Møller Instituttet, Odense 
- SDU HR, Odense 
- Institut for Design og Kommunikation, Kolding 
- Institut for Entreprenørskab og Relationsledelse, Kolding 
- Institut for Sociologi, Miljø- og Erhvervsøkonomi, Esbjerg 
- Retsmedicinsk Institut, Odense 

 
Arbejdstilsynet deltog med tilsynsførende Jeppe Kabell samt tilsynsførende Betina Pedersen, og indledte punktet 
med at redegøre for formålet med deres deltagelse i mødet. Arbejdstilsynet har et ønske om, at sikre forankring 
af arbejdsmiljøindsatser, og har god erfaring med at afsluttet et tilsynsbesøg med en orientering til det øverste 
niveau i arbejdsmiljøorganisationen. Når Arbejdstilsynet giver en afgørelse til en enhed, er det ikke denne enhed 
alene der skal sikre sig, at problemstillingen håndteres. SDU skal som samlet arbejdsplads sikre sig, at afgørel-
ser fra Arbejdstilsynet bredes ud til øvrige enheder. Dette for at sikre en tvær-organisatorisk opmærksomhed på 
at forebygge lignende arbejdsmiljøforhold andre steder på SDU.  

 
Arbejdstilsynet gennemgik rammer og vilkår for tilsynet og redegjorde for forløbet på SDU: 

 
Hvad er Arbejdstilsynet?: Myndighedsfunktion på arbejdsmiljøområdet, og har til opgave at fremme sikkerhed og 
sundhed på arbejdspladsen. Som myndighed kan Arbejdstilsynet give en række afgørelser som reaktion på et 
tilsyn, herunder tilbud om aftaleforløb. SDU modtog i alt fire tilbud om aftaleforløb. Aftaleforløbene gives de ste-
der, hvor Arbejdstilsynet oplever, at SDU har viljen til at arbejde med udfordringerne, og i stedet for at afgive et 
påbud, stiller Arbejdstilsynet sig til rådighed for vejledning og sparring undervejs.  

 
Hvad er rammen for et tilsyn? De væsentlige områder som Arbejdstilsynet fokuserer på er; psykisk arbejdsmiljø, 
ergonomi og ulykker. 

 
Hvordan har Arbejdstilsynet grebet tilsynet an på SDU?: SDU havde i efteråret 2021 i alt fem udeståender med 
Arbejdstilsynet om tilsyn, der, grundet Corona, ikke var blevet afviklet før. Derfor valgte Arbejdstilsynet at samle 
tilsynene og åbne op for dem alle fem på samme tid. Arbejdstilsynet kunne dog ikke forsikre, at samme metode 
benyttes næste gang, da man netop er i gang med at implementere en ny risikomodel for udtagning af virksom-
heder til tilsyn.  
Arbejdstilsynet havde indledningsvis et ønske om et centralt udgangspunkt for tilsynene, og derfor blev tilsynene 
indledt med møderne i FAMU’erne. Her havde Arbejdstilsynet mulighed for at spørge indtil andre tematikker, end 
de politisk definerede risikofaktorer som Arbejdstilsynet primært skal kigge efter. Bl.a. blev Arbejdstilsynet op-
mærksom på høje følelsesmæssige krav i arbejdet. Arbejdstilsynet tog afsæt i FAMU-møderne, APV og Triv-
selsmåling og opsamling fra tidligere besøg, ved udvælgelse af enheder til tilsyn.  
Arbejdstilsynet roste SDU for at være godt forberedt på besøg, og det faktum at så stor en arbejdsplads, som 
SDU, kun har modtaget fem vejledninger og fire aftaleforløb, er i sig selv et flot resultat. Arbejdstilsynet finder det 
tætte samarbejde med SDUs arbejdsmiljøfunktion værdifuldt og givtigt, både i forhold til forberedelsen af tilsyne-
ne på SDU, men også ved selve tilsynene, hvor der opleves en tryghed blandt de ansatte og ledelsen ved at 
arbejdsmiljøfunktionen er involveret og tilstede i processen.  
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Hvilke reaktioner har Arbejdstilsynet givet?: Et samlede resultatet blev følgende: 
- Skriftlig vejledning om temperatur i arbejdsrum i Sønderborg, MCI og IME 
- Skriftlig vejledning om forebyggelse af risikoen for krænkende handlinger, herunder mobning og seksuel 

chikane, IER 
- Skriftlig vejledning om stor arbejdsmængde og tidspres, SEBE 
- Skriftlig vejledning om forebyggelse af arbejdsulykker, IDK 
- Skriftlig vejledning om arbejdsgivers forpligtigelse til at forebygge risikoen for 
- fysisk og psykisk vold i arbejdet, RI. 
- Accepteret aftaleforløb om løse et arbejdsmiljøproblem vedr. krænkende handlinger, mobning, seksuel 

chikane, SDU HR 
- Accepteret aftaleforløb om at løse et arbejdsmiljøproblem vedr. høje følelsesmæssige krav i arbejdet, RI 
- Accepteret aftaleforløb om at løse et arbejdsmiljøproblem vedr. vedr. temperaturen i arbejdsrum i Kol-

ding, Teknisk service 
- TAcceoteret aftaleforløb om at løse et arbejdsmiljøproblem vedr. krænkende handlinger, RI 

 
Arbejdstilsynet oplevede generelt gode drøftelser rundt på tilsynene. I Kolding kunne man have modtaget et 
påbud om kemisk risikovurdering, men i stedet blev det til en vejledning. Baggrunden herfor er, at Arbejdstilsynet 
andre steder på SDU har set, at der er styr på arbejdet med kemisk risikovurdering. Det er således forventeligt, 
at denne systematik kan udbredes til resten af SDU.  
Arbejdstilsynet gjorde opmærksom på, at snubleulykker er et landtdækkende problem. I Esbjerg blev der, på 
trods af identificeret snublefare, ikke givet et påbud om ulykkesrisiko ved snubleulykker. SDU modtog en skriftlig 
vejledning på ulykkesrisiko, og derfor bør SDU være opmærksom på at forebygge ulykker. Indeklimaudfordringer 
blev konstateret i både Kolding og Sønderborg, men i Sønderborg kunne man nøjes med en vejledning, og der-
med skal SDU ikke melde indsatser retur til SDU, men pointerer, at det er et opmærksomhedspunkt.  
Arbejdstilsynet henviste til den ny AT-vejledning om stor arbejdsmængde og tidspres, som giver konkrete værk-
tøjer til at forebygge og håndterer ubalancen, som var et tema i Esbjerg. Arbejdstilsynet gjorde også opmærksom 
på, at der i løbet af 2022 kommer en ny AT-vejledning høje følelsesmæssige krav i arbejdet, som kan være rele-
vant for Retsmedicinsk Institut. I forbindelse med besøget på Retsmedicinsk Institut blev der også givet en vej-
ledning om forebyggelse af vold, og Arbejdstilsynet pointerede her, at det er vigtigt, at de tiltag der er lavet på 
instituttet, ikke forbliver den enkeltes ansvar, men at det bliver et ledelsesfokus, da ansvaret for at forebygge vold 
og trusler om vold er ledelsen. 

 
Punktet blev afrundet af spørgsmål fra udvalgets medlemmer, hvor der blev spurgt indtil hvad Arbejdstilsynet 
fandt særligt interessant i APV’en for SDU. Arbejdstilsynet fik det indtryk, at det overordnet ser positivt ud, hvilket 
også er det billede, som konstateres rundt på SDU. De noterede sig, at der udfordringer indenfor trivsel, men 
udfordringer med krænkende handlinger havde fanget deres opmærksomhed. Antallet af hændelser med kræn-
kende handlinger er steget fra forrige APV og trivselsmåling i 2018. En stigning der dog ikke var uventet, da 
spørgerammen er blevet udvidet i 2021, med det formål bl.a. at favne flere hændelser end ved tidligere undersø-
gelser.  
Medlemmerne udtrykte, at Arbejdstilsynets deltagelse i FAMU-møderne havde været en positiv oplevelse, der 
var med til at afmystificere tilsynet og give en fælles referenceramme under tilsynene.  
Dertil fandt medlemmerne det positivt, at Arbejdstilsynet oplever SDU som en arbejdsplads, der arbejder med 
arbejdsmiljøudfordringer, men at det også blev noteret, at der er noget at arbejde med. Arbejdstilsynet rundede 
af med den opsummering, at SDU’s arbejdsmiljø ligner de øvrige universiteters, men at det fortsat er væsentligt 
at forebygge arbejdsmiljøudfordringer.   
 

https://at.dk/regler/at-vejledninger/stor-arbejdsmaengde-tidspres-4-1-1/
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3. Meddelelser 

3.1 Arbejdsmiljøorganisationen 
Der er siden sidste møde i Hovedarbejdsmiljøudvalget foretaget følgende ændringer i arbejdsmiljøorganisatio-
nen: 
- På institut for Molekylær Medicin er tidligere institutleder Uffe Holmskov blevet prodekan på Det Sundheds-

videnskabelige Fakultet. I konstitueringsperioden overtager Boye Lagerbon Jensen institutlederfunktionen. 
Boye har tidligere varetaget funktionen, og indgår dermed som formand for lokalarbejdsmiljøudvalget på 
IMMed frem til at der er ansat en ny institutleder.  

- Institutleder Thomas Buhl fra Institut for Mekanik og Elektronik er stoppet ved SDU. I perioden frem til at der 
er fundet en ny institutleder, overtager Dekan Henrik Bindslev funktionen, suppleret af Chefkonsulent for 
Arbejdsmiljø Susanne Pia Arnsted som den daglige kontakt til arbejdsmiljøarbejdet, i konstitueringsperio-
den. Instituttet har også måtte finde en ny arbejdsmiljørepræsentant efter at den daværende er blevet sy-
gemeldt. Medarbejderne i Sønderborg har således valgt Lektor Bente Olsen. 

- Arbejdsmiljørepræsentant ved Biologisk Institut Dorte Banke Sjøberg er stoppet ved SDU. Instituttet har 
afholdt valg af ny AMR for den pågældende gruppe, dog uden resultat. Derfor har instituttet rette henven-
delse om muligheden for at vælge en kollega fra et andet team som den nye AMR for den igangværende 
valgperiode. SDU HR har behandlet spørgsmålet, og ud fra bekendtgørelse om samarbejde og sikkerhed, 
samt cirkulære om tillidsrepræsentanter i staten er der hjemmel til at en kollega uden for gruppen op er 
valgbar. Instituttet følger op på, om der er opbakning til kandidaten til at stille op.  

- Ved arbejdsmiljøgruppen for det tekniske fakultetssekretariat er arbejdsmiljørepræsentant Per Æbelø fra-
trådt sit hverv, da han pr. 1 april starter ved Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet. Enheden har igangsat 
valg af ny AMR til posten.  

- Ved Institut for Fysik, Kemi og Farmaci er Lektor Carsten Svaneborg ved fredsvalg blevet valgt som ar-
bejdsmiljørepræsentant for Fysik sektionen. Han afløser Beate Klösgen, som er overgået til emeritus-status. 

 

3.2 Arbejdsskader 
Der er siden sidste møde i Hovedarbejdsmiljøudvalget været meldt i alt 13 ulykker ind, hvoraf de 11 er blevet 
anmeldt til Arbejdsmarkedets Erhvervssikring. Tre af disse er ligeledes anmeldt til Arbejdstilsynet. Flere af hæn-
delserne er snuble ulykker, ofte pga. at underlaget er glat. Skaderne er her lige fra forstuvninger/forstrækninger 
til brud. Af øvrige årsager til hændelser siden december mødet kan der nævnes; kontakt med skarp genstand, 
kontakt med stoffer/materialer, tunge løft. Der har været en enkelt hændelse om krænkende handlinger.  
 
3.3 Fremtidig organisering af studenterrettede undersøgelser 

Uddannelsesrådet og universitetsdirektøren, som formand for HoAMU, har godkendt en ny fremtidig organisering 
af arbejdet med centrale studenterrettede undersøgelser, herunder Studiemiljøundersøgelsen. Dette sker som 
følge af den prøvehandling der har været gennemført i forbindelse med Danmarks Studieundersøgelse 2021. 
Hovedarbejdsmiljøudvalget orienteres hermed om den besluttede ændring af organiseringen. 
 
Det er besluttet at nedsætte en ny koordinerende styregruppe for håndtering af den samlede portefølje af centra-
le studenterrettede undersøgelser på SDU. Da der bliver tale om en bredere opgaveportefølje, som knytter sig til 
kvalitetssystemet og med opgaver, der i høj udstrækning implementeres uddannelsesnært, refererer styregrup-
pen til Uddannelsesrådet. I forhold til Hovedarbejdsmiljøudvalget betyder denne godkendelse, at styregruppen 

https://at.dk/regler/bekendtgoerelser/samarbejde-sikkerhed-sundhed-1181-sam/
https://cirkulaere.medst.dk/cirkulaerer/049-21-tillidsrepraesentanter-i-staten-mv/
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for SMU nedlægges, og at HoAMU med den nye organisering således ikke længere har en opgave i forhold til 
afvikling af Studiemiljøundersøgelsen.  
 
Såfremt HoAMU ønsker det, vil udvalget fortsat blive holdt orienteret om arbejdet med Studiemiljøundersøgel-
sesdelen. Dette når der er relevant nyt at berette, og ikke længere som en fast kvartalsstatus. 
 
Studiemiljøundersøgelsen 2021 for heltidsstuderende 

Styregruppen for SMU 2021 indstillede følgende fire tværgående indsatsområder til Uddannelsesrådet: 
• Corona-genstart ift. trivsel, samt faglige og sociale fællesskaber 
• Synlighed og formidling af støttemuligheder ift. studerende med en funktionsnedsættelse 
• Et godt studiemiljø i onlineundervisningen 
• Attraktive pauseområder 
De tværgående indsatsområder blev behandlet på Uddannelsesrådets møde den 15. december 2021. Her be-
sluttede Uddannelsesrådet, at der skal nedsættes en arbejdsgruppe omkring online studiemiljø. Det blev konklu-
deret, at der allerede er en række initiativer i gang ift. de tre andre indsatsområder. 
 
Styregruppen har desuden udarbejdet deres afsluttende evaluering af Studiemiljøundersøgelsen 2021, som 
overdrages til den nye styregruppe for centrale studenterrettede undersøgelser, med henblik på at inddrage 
erfaringerne fra SMU 2021 i planlægningen af næste studiemiljøundersøgelse. 
 
Styregruppen for SMU 2021 har dermed afsluttet deres arbejde med årets studiemiljøundersøgelse. 
 

4. Den årlige arbejdsmiljødrøftelse 2021/2022 
 
Baggrund 
Formålet med arbejdsmiljødrøftelsen er at gøre status på det forgangne år og planlægge samarbejdet for det  
kommende år, herunder at identificere behov for kompetenceudvikling. 
 
Arbejdsmiljøorganisationen pr. 1. marts 2022: 
I 2021 har der været foretaget få ændringer af arbejdsmiljøorganisationen som konsekvens af linjeorganisatori-
ske tilpasninger. Det har ikke ført til en ændring af antallet af arbejdsmiljøgrupper, der fortsat fordeler sig på føl-
gende måde: 
 

 
 
 
 
 
 

Arbejdsmiljøgrupperne, marts 2022 Antal 

Det Naturvidenskabelige Fakultet 17 

Det Samfundsvidenskabelige Fakultet 9 

Det Humanistiske Fakultet 5 

Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet 26 

Det Tekniske Fakultet 10 

Fællesområdet 19 

I alt 86 
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4.1 Hovedpointer fra den samlede drøftelse i arbejdsmiljøorganisationen  
Der henvises til fremførte slides som bilag til referatet.  
 
Hovedarbejdsmiljøudvalget besluttede, at følgende opmærksomhedspunkter bør være genstand for det 
kommende års arbejdsmiljøarbejde: 
 

- Fokus på yngre forskeres trivsel, som under hjemsendelse har været hårdt ramt, herunder hvordan styr-
kes deres arbejdsfællesskab og tilknytning på arbejdspladsen. 

- Ergonomiske udfordringer ved hjemmearbejde bør belyses igen, herunder et ønske om at genbesøge 
tidligere pakkeløsningsmodel til hjemmearbejdspladsen. Der arbejdes central på at formulere retnings-
linjer for hjemmearbejde på SDU. Dette arbejde afventer ny bekendtgørelse fra Beskæftigelsesministe-
riet om reglerne for indretning af arbejdsplads ved hjemmearbejde. Dertil er der rejst spørgsmål om en 
mere fleksible cirkulære om hjemmearbejde for TAP-ansatte i staten. Der blev fremført opmærksomhed 
på, at vilkårene for VIP’er ikke er de samme som for TAP’er, hvilket en drøftelse af retningslinjer bør ta-
ge højde for.  

o Der blev fremført mulighed for at få præsenteret erfaringer fra et pilotprojekt om hybridarbejds-
pladser på SUND på det kommende møde i HoAMU, som inspirationskilde til drøftelse af op-
mærksomhedspunkter for hjemmearbejdspladser.  

- Behov for forebyggende indsatser omkring ulykker, da der er sket en markant stigning af antallet af eks-
terne anmeldelser siden 2020. Det skal dog noteres her, at antallet af ansatte er steget siden 2020, der-
til at lovgivningen er lempet, så den nu også omfatter forbigående skader. Der blev fremført forslag om 
forebyggelse af ulykker som et tema på det kommende stormøde.  

o I forlængelse af fokus på forebyggelse, bør der også kigges på undgå gentagelser af ulykker 
som fx er tilfældet i WP19, hvor flere medarbejdere er faldet over samme sten platform. Denne 
platform er resultatet af en bygningsfejl tilbage ved etableringen, hvilket også kalder på en op-
mærksomhed omkring etablering og ibrugtagning af nybyggeri.  

- Det har været en udfordring af afholde beredskabsøvelser under corona, hvorfor det er forventeligt, at 
antallet af øvelser er på et minimum. Der arbejdes på en opdatering af eksisterende beredskabskon-
cept, og Teknisk service vil gerne afvente de nye principper og dertil nye vejledninger førend der iværk-
sættes beredskabsøvelser.  

 
Hovedarbejdsmiljøudvalget havde foruden ovenstående arbejdsmiljøfokusområder det kommende år, også føl-
gende ønsker til kompetenceudvikling:  

- Forebyggelse af krænkende handlinger 
- Fokus på kollegastøtte og hvordan hver enkelt medarbejder klædes på til at være en god kollega. Det er 

svært for arbejdsmiljørepræsentanten at komme hele vejen rundt, da man nogen steder dækker store 
grupper, hvorfor der stilles større krav til hver enkelt medarbejder i at understøtte det gode arbejdsmiljø i 
enheden og løfte et fælles ansvar for det gode arbejdsmiljø.  

5. Organisering og understøttelse af arbejdsmiljøarbejdet 

5.1 Udvalgets ønsker til forberedende materiale, mødeform, referater mm.  
Der henvises til fremførte slides som bilag til referatet.  
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Hovedarbejdsmiljøudvalget havde følgende ønsker til den fremadrettede udvalgsbetjening af Hovedar-
bejdsmiljøudvalget: 
 
Vedr. oplæg: 

- Oplægget skal sendes ud i god tid, for at det er muligt at vende indholdet med de øvrige arbejdsmiljøre-
præsentanter. Oplæggene må gerne lægge op til temabaseret møder. 

 
Vedr. referater: 

- Fortsat ønske om detaljerede referater, da de tjener flere formål. Bl.a. sendes de rundt i organisationen 
til orientering, de benyttes af medlemmerne til at huske emnet og indholdet som baggrund for drøftel-
serne.  

- Referaterne må gerne indeholde tydelige beslutninger til hvert punkt, men detaljerne til punktet bør bi-
beholdes i en eller anden form, evt. som bilag. Enkelte punkter i referatet kan begrænses, fx færre detal-
jer om ulykkerne.  

- Det er vigtigt at være opmærksom på, hvem der kommunikeres til med de forskellige punkter på dags-
ordenen i forhold til, hvordan det kan formuleres og formidles.  

 
Vedr. mødeform og længde 

- 2 timer er passende længde på mødet. 
- Opgaver til medlemmerne på møderne, må gerne fremgå tydeligt i oplægget, så medlemmerne er forbe-

redt på, at de under mødet har en opgave. 
 
Hovedarbejdsmiljøudvalget besluttede, at lokalaftalen skal evalueres efter tiltrædelse af ny Rektor ved SDU.   
 

5.2 Udvalgets ønsker til SDU HR’s fremadrettede understøttelse af arbejdsmiljøorganisationen/-
arbejdsmiljøarbejdet 
Der henvises til fremførte slides som bilag til referatet.  
 
Hovedarbejdsmiljøudvalget havde følgende ønsker til den fremadrettede understøttelse af AMO og ar-
bejdsmiljøarbejdet på SDU: 
 

- Fastholdelse af stormøder for arbejdsmiljøorganisationen 
- Den årlige arbejdsmiljødrøftelse er en udfordring af huske at få gennemført, men giver rigtig god me-

ning, når det kommende års arbejdsmiljøarbejde skal planlægges, især på større institutter.  
- Der er behov for høj faglig ekspertise og, at ledelsen og arbejdsmiljøorganisationen relativt hurtigt kan få 

vejledning om arbejdsmiljøspørgsmål. Det skaber tryghed i organisationen, at professionelle kan hjælpe 
til fortolkning af lovgivningen.  

- Universitetet står løbende overfor nye forandringer, og det giver anledning til at overveje i hvilken retning 
arbejdsmiljøarbejdet på SDU skal bevæge sig. Der gøres opmærksom på hvordan der arbejdes strate-
gisk med arbejdsmiljøet i FAMU-regi, som kilden til inspiration.  

- Laboratorier og værksteder udgør en væsentlig arbejdsmiljørisiko for SDU, hvorfor der også ses et be-
hov for at sikre arbejdsmiljøekspertise inden for dette område. I den henseende vil der være behov for 
afklaring af roller og snitflader mellem SDU HR og Teknisk service.  
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- Der er gennem tiden kommet et større gab mellem arbejdsmiljøloven og bygningsreglementer, der ud-
fordrer løsningsprocessen. Derfor er der et ønske om, at Arbejdsmiljøfunktionen i højere grad kan bidra-
ge med at facilitere og udvikle de rette løsninger, der kan favne begge regulativer.   

6. Eventuelt  
 
Ingen bemærkninger.  


	1. Beslutningsresumé
	2. Arbejdstilsynet afslutning på grundtilsyn ved SDU
	3. Meddelelser
	3.1 Arbejdsmiljøorganisationen
	3.2 Arbejdsskader

	4. Den årlige arbejdsmiljødrøftelse 2021/2022
	4.1 Hovedpointer fra den samlede drøftelse i arbejdsmiljøorganisationen

	5. Organisering og understøttelse af arbejdsmiljøarbejdet
	5.1 Udvalgets ønsker til forberedende materiale, mødeform, referater mm.
	5.2 Udvalgets ønsker til SDU HR’s fremadrettede understøttelse af arbejdsmiljøorganisationen/-arbejdsmiljøarbejdet

	6. Eventuelt

